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ZÁPIS Z JEDNÁNÍ RADY PRO VNITŘNÍ HODNOCENÍ  

SLEZSKÉ UNIVERZITY V OPAVĚ Č. 55 
 
Datum:  24.09.2024 
 
Přítomní:   
prezenčně:  Foltisová, Hasík, Hledík, Kočan, Rykalová, Slaný, Weiss 
online:  Gondková, Hradilová, Janků, Kania, Klepek, Kolaříková, Stavárek, Tvrdoň 
 
Omluveni: Gongol, Kamrádová, Matejko-Peterka 
 
Hosté: Bauerová, Duháček Šebestová, Šimečková, Vícha 
 

Zahájení 
 
1. Úvodní slovo a zahájení: místopředsedkyně RVH doc. Weiss přivítala členy Rady pro vnitřní hodnocení 
Slezské univerzity v Opavě, poté seznámila přítomné s programem zasedání a dotázala se, zda jsou návrhy na jeho 
změnu či doplnění, přičemž žádné návrhy nebyly vzneseny. 
Jednání proběhlo hybridní formou, kdy část přítomných byla připojena prostřednictvím aplikace MS Teams. 
 

Průběh jednání 
 

1. Žádosti o akreditace  

Projednávané žádosti 

Žádost o prodloužení platnosti akreditace profesního bakalářského SP Marketing v prezenční  
a kombinované formě studia 

- žádost předkládá OPF 
Doc. Hledík, jako zpravodaj pracovní skupiny, informoval o celkovém hodnocení daného SP. Dle pracovní 
skupiny naplňuje SP standardy Národního akreditačního úřadu (dále jen „NAÚ“), nicméně je nutné akceptovat 
závěry pracovní skupiny a formální připomínky, které jsou obsaženy v kontrolním listu (formální kontrola 
materiálu pro akreditaci). Co se týče tvůrčí činnosti, tak ta zahrnuje projekty smluvního výzkumu. OPF 
reflektovala ve sledovaném období upozornění NAÚ na slabou projektovou činnost formou úspěšných projektů 
COST a TAČR. Bylo podáno několik dalších žádostí, které neuspěly převážně z důvodu vyčerpání finančních 
alokací. Kromě nich se realizovalo 7 externích vědecko-výzkumných projektů. Materiální a informační 
zabezpečení SP včetně dostupnosti studijní literatury plně vyhovuje standardům NAÚ, taktéž garantka SP Dr. 
Bauerová naplňuje standardy kladené na garanty bakalářských SP. Nicméně, je nutné zohlednit formální 
nedostatky – údaje o vyučujících, vyučovaných předmětech a příp. roli vyučujícího uvedené v částech B-IIa, B-
III a C-I nejsou vzájemně konzistentní. Je nutno upravit studijní plán pro kombinovanou formu studia, jelikož 
rozsah je totožný s prezenční formou studia. V kartách schází údaje o dalších zapojení akademických pracovníků 
do výuky v jiných SP (např. doc. Janoušková, Dr. Kostková, Dr. Krkošková a další). Všechny konkrétní nedostatky 
zahrnuje hodnocení pracovní skupiny a kontrolní list materiálu pro akreditaci. 
Doc. Rykalová doplnila informaci o tom, že v případě kombinované formy studia nebylo možné ověřit splnění 
studijních požadavků, jelikož byl přiložen studijní plán pro prezenční formu studia do formy kombinované.  
Dále, doporučuje upravit personální karty, tak aby byly jednotné a shodovaly se graficky i obsahově.  
U předmětu Cizojazyčná příprava zvážit rozepsání předmětů dle jednotlivých jazyků. 
Garantka SP Dr. Bauerová poděkovala pracovní skupině za hodnocení SP a uvedla, že připomínky a komentáře 
jsou adekvátní a jsou již zapracovány. 
 
Diskuse 
doc. Klepek vznesl dotaz, zda je správné pochopení, že zapojení akademických pracovníků do výuky v jiných SP 
se uvádí pouze u garantů PZ a ZT předmětů, přičemž doc. Weiss tuto skutečnost potvrdila. 
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Usnesení 
Rada pro vnitřní hodnocení Slezské univerzity v Opavě souhlasí s připomínkami předložit žádost o prodloužení 
platnosti akreditace profesního bakalářského SP Marketing v prezenční a kombinované formě studia na Národní 
akreditační úřad. 

PRO: 15      
PROTI: 0     
ZDRŽELO SE: 0 
PŘÍTOMNÝCH: 15 

 
Usnesení bylo přijato. 
 
Žádost o udělení akreditace profesního bakalářského SP Sociální management v prezenční a kombinované 
formě studia 

- žádost předkládá OPF 
Dr. Kolaříková, jako zpravodajka pracovní skupiny, informovala o celkovém hodnocení daného SP.  
Jedná se o profesně zaměřený bakalářský SP, přičemž absolventi nespadají do regulované profese sociálního práce 
MPSV.  SP navazuje na stávající SP Management v sociálních službách, je tedy po materiální a finanční stránce 
připraven. Garantem je doc. Duháček Šebestová, která má na OPF plný úvazek a odpovídá požadavkům kladeným 
na garanci profesně zaměřených bakalářských SP. Na základě kontrolního listu byly shledány formální nedostatky, 
které nejsou zásadního charakteru, nicméně je třeba je opravit. Pracovní skupina má připomínku ke Státní 
závěrečné zkoušce, která je tvořena obhajobou bakalářské práce a dále se skládá ze dvou částí, nicméně platí jakési 
pravidlo, že obsah Státní závěrečné zkoušky odráží předměty PZ a ZT, což v tomto případě není naplněno. 
Pracovní skupina doporučuje zkontrolovat obsah předmětů směřujících do sociální oblasti, aby byla více 
zdůrazněna sociální oblast. Z personálního hlediska jsou předměty ZT garantovány interními pracovníky  
s odpovídajícím úvazkem a s publikační a tvůrčí činností, nicméně dva předměty PZ jsou personálně zajištěny 
pouze odborníky z praxe bez vědecké hodnosti a na DPP, což je třeba dořešit. Ve formuláři B-I je uvedený výčet 
možného působení v rámci organizací různého typu a mimo jiné, je tam deklarována i pozice lektora dalšího 
vzdělávání, nicméně ve studijním plánu chybí předmět, který by zahrnoval didaktiku či pedagogiku apod. Je tedy 
na zvážení, zda přidat – posílit kompetenci studentů nebo z výčtu možných pracovních pozic lektora dalšího 
vzdělávání vyjmout. Sylaby jednotlivých předmětů odpovídají, je evidentní, že mnohem větší důraz je kladen  
na management než na sociální oblast, přičemž pracovní skupina dává ke zvážení, zda v sylabech předmětů,  
které se týkají výstupních kompetencí, neposílit složku o sociální služby a o práci s konkrétními klienty v určitých 
životních situacích. Z hlediska vědecko-výzkumné činnosti jsou pracovníci zapojení do projektů, což však není 
uvedeno ve formuláři C-I, kde je uvedena pouze publikační činnost. Další poznámka je k sylabům a odkazovanou 
literaturu, kde byla zjištěna značná nejednotnost. Formálně, velkou část žádosti zabírají smlouvy k praxím, které 
jsou dobře naplňovány, nicméně pracovní skupina doporučuje vložit do samostatného odkazu a vyjmout tyto listy 
z akreditačního spisu, aby se žádost zbytečně nezpřehledňovala. Co se týče kombinovaného studia,  
tak je podpořeno interaktivními osnovami a rozsah přímé výuky odpovídá požadavkům 80 hod. přímé výuky  
za semestr.  
Dr. Janků doplnila, že dává na zvážení, zda by nabídka cizojazyčných předmětů nemohla být zaměřena více 
odborně, a to směrem k profilu absolventa. 
Garantka SP doc. Duháček Šebestová poděkovala pracovní skupině za hodnocení SP a uvedla, že připomínky  
a komentáře budou zapracovány. Co se týče personálního zabezpečení PZ předmětů, je na zvážení,  
zda by u odborníků z praxe pomohl jiný typ úvazku než DPP. PZ předmět může garantovat odborník z praxe,  
což vychází z Metodického pokynu NAÚ.  
 
Diskuse 
Prof. Stavárek doplnil, že podporuje zachovat odborníky z praxe i v rámci DPP, jelikož je to často jediná možná 
varianta, jak mohou na fakultě působit. 
Doc. Klepek reagoval na připomínku uvedenou v kontrolním listu v souvislosti s předměty PZ, které jsou 
personálně zajištěny pouze odborníky z praxe bez vědecké hodnosti. Doplnil informaci, že dle Metodiky NAÚ  
je to u profesních bakalářských SP možné. Doc. Weiss dodala, že musí být dobře odůvodněno, proč je garant 
předmětu bez vědecké hodnosti.  
 
Usnesení 
Rada pro vnitřní hodnocení Slezské univerzity v Opavě souhlasí s připomínkami předložit žádost o udělení 
akreditace profesního bakalářského SP Sociální management v prezenční a kombinované formě studia na Národní 
akreditační úřad. 
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PRO: 15      
PROTI: 0     
ZDRŽELO SE: 0 
PŘÍTOMNÝCH: 15 

 
Usnesení bylo přijato. 
 
Nové žádosti 

Žádost o prodloužení platnosti akreditace profesního bakalářského SP Speciální pedagogika v prezenční  
a kombinované formě studia 

- žádost předkládá FVP 
Dr. Kolaříková představila SP, jedná se o bakalářský profesní SP, který spadá mezi regulované profese. Jedná se 
o pokračování aktuálně končící akreditace, nicméně došlo k určitým úpravám a přidání předmětů, studijní plán 
tudíž zcela totožný s předchozí akreditací.  

Usnesení 
Rada pro vnitřní hodnocení Slezské univerzity v Opavě zřizuje pracovní skupinu pro posouzení žádosti  
o prodloužení platnosti akreditace profesního bakalářského SP Speciální pedagogika v prezenční a kombinované 
formě studia ve složení doc. Klepek (zpravodaj), Ing. Foltisová. 

PRO: 14      
PROTI: 0     
ZDRŽELO SE: 1 
PŘÍTOMNÝCH: 15 

 
Usnesení bylo přijato. 
 
 

Různé 
 

1. Zpráva o hodnocení profesního bakalářského SP Dentální hygiena v prezenční formě studia 
  
- zprávu (hodnocení) předkládá pracovní skupina ve složení Dr. Matejko-Peterka (zpravodaj), doc. Slaný 
 
Doc. Slaný, jako člen pracovní skupiny, informoval o průběhu hodnocení. Jedná se o profesní bakalářský SP, 
akreditace byla udělena na 5 let s podmínkou předložení dvou kontrolních zpráv, přičemž obě zprávy byly NAÚ 
akceptovány. Značnou část studia tvoří profesně orientovaná odborná praxe. Jedná se o SP, který se těší velkému 
zájmu mezi uchazeči. Absolventi tohoto SP nemají problém s uplatněním, což svědčí nejen o poptávce po těchto 
odbornících v regionu, ale i o relevantnosti samotného SP. Garant SP disponuje akademickou hodností „doktor“, 
působí v praxi, jeho publikační činnost odpovídá požadavkům na garanta profesních SP. Publikační činnost 
ostatních pedagogů zajišťujících SP lze považovat za uspokojivou. V průběhu realizace SP došlo ke změnám 
v rámci personálního zabezpečení, dle Sebehodnotící zprávy tyto změny posílily stabilitu realizace SP. Projektová 
činnost je uspokojivá, mezi nejvýznamnější projekty realizované v rámci SP, lze zařadit dva projekty 
uskutečňované na základě výzev Ministerstva zdravotnictví ČR. Jako pozitivní je jeví organizace řady konferencí, 
workshopů a akcí pro odbornou i laickou veřejnost. Hodnotící komise doporučuje nadále věnovat zvýšenou 
pozornost personálnímu zabezpečení, posilovat tým odborníků z praxe a zapojovat je do publikační  
a projektové činnosti, trvale rozvíjet publikační a vědecko-výzkumnou projektovou činnost všech pedagogů  
a pokračovat v podávání návrhů externích projektů a zároveň věnovat zvýšené úsilí získávaní projektů 
aplikovaného výzkumu. 
Dr. Kolaříková poděkovala za hodnocení, potvrdila personální stabilitu SP a uvedla, že v současnosti  
je připravována žádost o prodloužení akreditace. 
 
Diskuse 
Žádný z přítomných již neměl další připomínky, či další náměty pro případnou diskuzi. 
 
Usnesení 
Rada pro vnitřní hodnocení Slezské univerzity v Opavě schvaluje zprávu o hodnocení profesního bakalářského SP 
Dentální hygiena v prezenční formě studia. 
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Z jednání odešla Mgr. Hradilová, počet hlasujících byl tudíž upraven na 14. 
 
PRO: 14      
PROTI: 0     
ZDRŽELO SE: 0 
PŘÍTOMNÝCH: 14 

 
Usnesení bylo přijato. 
 
2. Návrh harmonogramu hodnocení SP a tvůrčí činnosti  
 
- návrh předkládá FPF a OPF 
 
OPF – v akademickém roce 2024/2025 proběhnou hodnocení SP: 
 
profesní bakalářský SP Digitální business v prezenční formě studia 
profesní bakalářský SP Mezinárodní obchod v prezenční formě studia 
profesní bakalářský SP Inovativní podnikání v prezenční formě studia 
 
FPF – v akademickém roce 2024/2025 proběhnou hodnocení SP a tvůrčí činnosti: 
 
profesní bakalářský SP Audiovizuální tvorba v prezenční a kombinované formě studia 
akademický navazující magisterský SP Anglický jazyk v prezenční formě studia 
 
hodnocení tvůrčí činnosti pracovišť FPF: 
 
oblast vzdělávání: Informatika 
hodnocená pracoviště: Ústav informatiky, Výzkumný ústav Centra excelence IT4Innovation 
  
oblast vzdělávání: Filologie 
hodnocená pracoviště: Ústav cizích jazyků 
 
oblast vzdělávání: Filologie 
hodnocená pracoviště: Ústav bohemistiky a knihovnictví 
 
3. Zpráva o hodnocení profesního bakalářského SP Digitální business v prezenční formě studia 
 
- zprávu předkládá OPF 
 
Usnesení 
Rada pro vnitřní hodnocení Slezské univerzity v Opavě zřizuje pracovní skupinu pro posouzení zprávy  
o hodnocení profesního bakalářského SP Digitální business v prezenční formě studia ve složení Dr. Kamrádová 
(zpravodaj), doc. Weiss. 
 
Z jednání odešla Dr. Kolaříková a doc. Hasík, počet hlasujících byl tudíž upraven na 12. 
 
PRO: 12      
PROTI: 0     
ZDRŽELO SE: 0 
PŘÍTOMNÝCH: 12 

 
Usnesení bylo přijato. 
 
4. Informace o udělení, prosloužení a rozšíření akreditace 
 
- udělení akreditace doktorskému SP Tvůrčí fotografie v kombinované formě studia 
 
- udělení akreditace profesnímu navazujícímu magisterskému SP Sociální politika ve veřejné správě v prezenční 
a kombinované formě studia na 5 let 
 
- udělení akreditace profesnímu bakalářskému SP Multimédia a popularizace v prezenční formě studia na 5 let 
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- prodloužení platnosti akreditace profesnímu navazujícímu magisterskému SP Multimediální techniky 
v prezenční formě studia na 5 let 
 
- rozšíření akreditace profesního navazujícího magisterského SP Multimediální techniky o kombinovanou formu 
studia 
 

5. Informace prorektora pro vědu a zahraniční styky ve věci hodnocení kvality vzdělávací, tvůrčí a s nimi 
souvisejících činností 

Prof. Stavárek informoval, že před příštím zasedáním RVH proběhne korespondenční hlasování  
ve věci Dodatku ke Zprávě o vnitřním hodnocení kvality vzdělávací, tvůrčí a s nimi souvisejících činností Slezské 
univerzity v Opavě za rok 2023. 
 
6. Termín příštího zasedání RVH: Doc. Weiss sdělila, že termín dalšího zasedání RVH je stanoven na úterý 
22.10.2024, 13 hod., místnost bude upřesněna 
 
7. Ukončení: Doc. Weiss poděkovala členům RVH za účast a jednání ukončila. 
 
 
Materiály pro příští zasedání je nutno dodat Bc. Holčapkové nejpozději do pondělí 14. 10. 2024, 8 hod. 
 
Za správnost odpovídá: doc. PhDr. Michaela Weiss, Ph.D. 
 
Zapsala: Bc. Šárka Holčapková 
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